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Mr. L. J. O’Toole (Assistant Under-Secretary of State 
for External Affairs): The discrepancy is strictly an 
accounting item. The $46.9 million on page 7-6 appears 
under the operating vote only. It is necessary to add hori
zontally: the operating vote, plus the capital vote, plus the 
grants and contributions vote come to a total on the far 
right, page 7-7.

Mr. Munro ( Esquimalt -Saanich ): Thank you very 
much. That does clarify the point.

On page 32 of the same, I have a question about CIDA, if 
we may come into the CIDA appropriations. I think this is 
more a question of manpower and personnel. Is there 
anyone here who can answer, or would you rather not?

The Chairman: We will find someone to answer you, 
Mr. Munro.

Mr. Andrew will answer.

Mr. MacEachen: It is just that we did not bring our 
CIDA people Mr. Munro, because we had been told that the 
examination would be confined to the External Affairs’ 
votes.

Mr. Munro ( Esquimalt -Saanich ) : I will reserve this.

Mr. MacEachen: We will undertake to give you any 
information you require.

Mr. Munro ( Esquimalt -Saanich ): I think this question 
is worth asking. On page 32, in the manpower column, 
there are total man years authorized for 1973-74 and for 
1974-75. I notice that the figure for planned continuing 
employees, as of 1975, in both cases, is higher than the 
authorized manpower figures. I was wondering how this 
discrepancy can be reconciled. Perhaps here we will have 
to wait for a written reply.

Mr. MacEachen: We will get that information for you, 
Mr. Munro.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): I then turn to page 34. 
I think this is also related to the CIDA operation, although 
it is the grant to the International Development Research 
Centre. There is a $19 million contribution in 1974-75, up $5 
million from 1973-74. Is there any way of explaining the 
33 '/> per cent increase in this particular activity?

Mr. MacEachen: We will take this as notice. I would like 
to talk to the President of the Research Centre.

Mr. Munro (Esquimalt-Saanich): May I then turn to 
the IJC on page 40? Here operating costs do not seem to 
correspond entirely with increases in manpower strength, 
prorated, even taking into account inflationary factors. 
Here again it may be necessary to speak to the IJC. It is in 
the estimates in terms of expenditures for 1973-74 and 
1974-75 compared with the personnel requirements for 
those same two years, which are shown at the very bottom 
of the page. There is a slight increase, but the increase on 
the expenditure side is completely out of proportion—if I 
might put it that way, even allowing for inflation—to the 
increase in personnel.

[Interpretation]

M. L. J. O’Toole (sous-secrétaire adjoint aux Affaires 
extérieures): L’écart en est un strictement de comptabilité. 
Les 46,900 mille dollars inscrits à la page 7-6 semblent être 
du fonctionnement et il est nécessaire de faire l’addition 
horizontale du crédit du fonctionnement et d’y ajouter le 
crédit du capital, plus les octrois et contributions pour 
former le total d’extrême droite à la page 7-7.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Merci, beaucoup. Ceci 
rend la chose parfaitement clair.

A la page 32 également, ma question vise ACDI si nous 
pouvons traiter des affectations destinées à ACDI. Je 
pense qu’il y a surtout une question de main-d’œuvre et de 
personnel. Est-ce que quelqu’un ici peut répondre ou si 
vous préférez vous abstenir?

Le président: Nous trouverons quelqu’un pour vous 
répondre, monsieur Munro.

M. Andrew répondra.

M. MacEachen: C’est simplement que nous n’avons pas 
convoquer nos experts de ACDI, monsieur Munro, car on 
nous avait dit que l’examen devait se confiner aux crédits 
des Affaires extérieures.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Je vais donc réserver 
ma question.

M. MacEachen: Nous nous efforcerons cependant de 
vous donner toute information que vous puissiez désirer.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Je crois que la ques
tion vaut la peine d’être posée. A la page 32, dans la 
colonne de la main-d’œuvre, un total est indiqué pour les 
années-hommes autorisées pour 1973-1974 et 1974-1975. 
J’observe que l’effectif constant projeté pour 1975 est dans 
les deux cas plus élevé que la main-d’œuvre autorisée. Je 
me demande comment réconcilier cet écart. Peut-être fau
dra-t-il attendre une réponse écrite?

M. MacEachen: Nous obtiendrons l’information pour 
vous, monsieur Munro.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Je passe à la page 34 
qui concerne aussi ACDI, je pense bien qu’il s’agisse de 
subventions d’aide au développement international. La 
contribution est de 19 millions de dollars en 1974-1975 soit 5 
millions de dollars de plus qu’en 1973-1974. Est-ce qu’il y a 
moyen d’expliquer l’augmentation de 33 1/3 p. 100 visant 
cette activité?

M. MacEachen: Nous allons en prendre note. Je vais 
parler au président du Centre de recherche.

M. Munro (Esquimalt-Saanich): Permettez maintenant 
que je passe à la CMI à la page 40. Ici, le coût du fonction
nement ne semble pas correspondre entièrement aux 
accroissements d’effectifs constants, au prorata, même en 
tenant compte des facteurs inflationnaires. Il sera peut- 
être nécessaire encore dans ce cas de parler à CMI. Il s'agit 
des estimations de dépenses de 1973-1974 et 1974-1975 par 
rapport aux années-hommes exigées pour ces deux années 
qui sont indiquées tout au bas de la page. Il y a légère 
hausse, mais la hausse des dépenses est complètement 
disproportionnée—si j’ai raison de l’exprimer ainsi même 
en tenant compte de l’inflation—par rapport à l'accroisse
ment du personnel.


